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Z p r a v o d a j  O b e c n í h o  ú ř a d u  S e m e c h n i c e

S E M E C H Ň Á K
Sledujte naše aktivity na https://facebook.com/obecsemechnice.cz/  a zapojte se také.

Vážení spoluobčané, milí příz-
nivci Semechňáku,

letní prázdniny utekly jako voda 
a před námi je semechnické Po-
svícení a tradiční sobotní program 
s nohejbalovým turnajem, taneční 
zábavou s Rocksorry a pondělní 
mše svatá v kapli s opočenským 
farářem P. Mgr. Filipem Foltánem, 
Zlatá hodinka s malou dechovou 
hudbou Opočenka a v podvečer 
taneční zábava se skupinou Gra-
dace. Přijďte posedět, dobře se na-
jíst, pobavit se s rodinou, sousedy 
a přáteli. Z programu si jistě vybere 
dle svého každý.

Od jara se v naší vesničce udá-
lo několik skutečností, které bych 
nechtěla opomenout. Hned po Veli-
konocích se již po několikáté usku-
tečnila dobrovolnická akce „Ukliď-
me Česko“. Parta více než 40 lidí 

včetně dětí se vydala uklidit okolí 
obce Semechnice. Je milé vidět, 
že Vám je životní prostředí blízké  
a není Vám jedno, jakou vizáž naše 
obec má. Týž den probíhal nově 
sběr šatstva na obecním úřadě, 
který jsme připravili pro Diakonii 
Broumov, sociální družstvo, která si 
zajistila odvoz sesbíraného šatstva.  
Požadavky na materiální pomoc  
v současné nelehké době neustále 
vzrůstají. Převzali jsme poslání, že 
je nutné podporovat lidi v oblasti lid-
ské nouze, což jsme však dokázali 
společně s Vaší pomocí. Srdečně 
děkuji hlavně jménem lidí, kteří naši 
pomoc potřebují.

Změna proběhla v nájemci míst-
ní hospody na hřišti, kterým je nově 
od letošního dubna společnost BM 
– RK, s. r. o. Věřím, že jste již zaví-
tali a místní hospodu tím podpořili. 
Je to důležité místo pro setkávání 
nás všech. Otevřeno je od úterý 
do soboty od 17:00 hodin. Otevíra-

cí dny se mohou v zimním období 
změnit, o případných změnách Vás 
budeme včas informovat. V objek-
tu samotném byl dobrovolnicemi 
proveden kompletní úklid převza-
tých prostor, díky jim patří za sna-
hu uvést prostory do vyhovujícího 
stavu schopného k předání novým 
nájemcům. Dále došlo k vyčištění 
koberce, pořízení nových okenních 
rolet a k několika nutným drobným 
opravám v interiéru.  Jako pravi-
delně každý rok, členové TJ Sokol 
Semechnice svolali brigádu na sta-
vění stanu na hřišti, aby mohl být 
v období od jara do podzimu využí-
ván. Přeji hospodě, ať má dostatek 
návštěvníků, a návštěvníkům přeji 
dobrého pochutnání na nabízených 
nápojích a občerstvení.

V měsíci květnu nás na úřadě 
s milým požadavkem oslovili rodi-
če Olivera Lukáška.  Křtiny v Kapli 
Panny Marie Bolestné vedl Andrew 
Will Loos, kaplan – trvalý jáhen 

Slovo starostky
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z Římskokatolické farnosti Opoč-
no. Rodičům Lucii a Václavovi pře-
jeme, ať jim malý dělá jen samou 
radost. Jsem ráda, že kaplička 
posloužila právě tomuto účelu, 
a budu ráda, pokud ji pro slavnost-
ní účely využijí i další zájemci. 

V červnu nás navštívil Mladý 
týnišťský big band pod vedením 
Pavla Plašila. Bylo to příjemné ne-
dělní Pouťové odpoledne při po-
slechu orchestru, který zahrál jak 
jazz a swing, tak i moderní rockové  
a popové skladby. Zpříjemnění od-
poledne přineslo i pochutnání si na 
koláčcích, tentokrát od sociálního 
podniku Pekárna Na Plechu z Kva-
sin naplechu.cz, které byly pro ná-
vštěvníky zdarma.  Tato pekárna 
pomáhá na Rychnovsku a Náchod-
sku dospělým lidem s mentálním 
postižením a duševním onemocně-
ním. Pekárna zaměstnává 7 osob 
s postižením v režimu chráněného 
trhu práce. Koláčky byly opravdu 
moc dobré. 

Ráda bych shrnula několik rea-
lizovaných investičních akcí, které 
od jara dosud proběhly. Jednou 
z nich je výměna oken v čp. 60, do-
mek se 2 byty za obecním úřadem. 

Dále došlo k prodloužení kanaliza-
ce v lokalitě od Římanského kopce 
k čp. 111 směrem na Mělčany a na-
pojení 4 objektů na čistírnu odpad-
ních vod. Tato akce byla úspěšná 
v žádosti o dotaci z prostředků Krá-
lovéhradeckého kraje, dotace bude 
proplacena po odeslání vyúčtování 
ve výši 900 tis. Kč, předpoklad pro-
placení do konce tohoto roku. Pro-
placení je však vázáno na vydání 
kolaudačního rozhodnutí, o které 
bylo na MěÚ Dobruška požádáno.  
Stavbu v krátkém čase realizovala 
昀椀rma V + V obchodní a stavební 
s. r. o. bez komplikací. Další akcí, 
která je ve fázi výběru dodavatele 
stavby, je veřejné prostranství na 
Římanském kopci. V prvním vý-
běrovém řízení žádná z 昀椀rem ne-
doručila svoji cenovou nabídku.  
O výsledku tohoto řízení budete 
informováni na veřejném zastupi-
telstvu obce, které se uskuteční ve 
středu 06.09.2023 od 18:00 hodin 
v zasedací místnosti obecního úřa-
du a na něž Vás tímto zvu. 

Zviditelnění obce a zejména 
kaple přineslo natáčení videome-
dailonku kompletně 昀椀nancované-
ho Královéhradeckým krajem (ke 
zhlédnutí na https://www.semech-
nice.cz/fotogalerie/videogalerie/) 
v rámci ocenění Hereditas Obligat, 
kdy obec získala 昀椀nanční odměnu 

ve výši 50 tis. Kč. O tom však v člán-
ku na jiné stránce Semechňáku.

Co se zatím úplně nedaří do-
táhnout, je také důležité zmínit. 
Jedná se o povolení komunikace 
a kanalizace v lokalitě za Lukáš-
kovými směrem k Chmelařovým, 
kde probíhá výstavba nových ro-
dinných domků. Věřím, že i v rámci 
této akce budeme úspěšní. Je to 
však běh na delší trať, než jsme 
předpokládali. 

U budovy stodoly zatím rov-
něž nebylo z důvodu vytíženosti 
zpracovatele doručeno statické 
posouzení, na budovu však neza-
pomínáme a chceme ji probudit  
k životu. V některých záležitostech 
však musíme být trpěliví.  S ohle-
dem na výši nabídnutých cen za 
zpracování projektové dokumen-
tace na hasičárnu (přes 500 tisíc 
Kč pouze za projekt!), došlo v za-
stupitelstvu k odmítnutí těchto cen  
a zrušení poptávkového řízení. Jak 
se říká, i všechno zlé, může být pro 
něco dobré, tak budeme uvažovat, 
co s budovou dále.

Užijte si krásného podzimu, 
přijďte na Římanský kopec se svý-
mi dětmi, vnoučaty na Drakiádu, 
snad to bude létat. Těším se na 
společná setkávání v Semechni-
cích i mimo ně. 

Michaela Vaňková, starostka

Slovo starostky – pokračo-
vání z t i tu lní  stránky

Křtiny v opravené kapli.Převzetí ceny Hereditas obligat. Více na straně 10.



Stránka 3ROČNíK XXVII, ČíSLO 2

Zastupitelstvo obce Semechnice

I. Schvaluje:
-  Usnesení č. 1 - program zasedání zastupitelstva. 
   Výsledek hlasování:   Pro: 7   Proti: 0 Zdrželi se: 0
 
- Usnesení č. 2 - závěrečný účet obce Semechnice  
  za r. 2022 a vyjadřuje souhlas s celoročním hospodaře- 
  ním, a to bez výhrad.
  Výsledek hlasování:   Pro: 7   Proti: 0  Zdrželi se: 0

- Usnesení č. 3 - účetní závěrku r. 2022. 
  Výsledek hlasování:   Pro: 7   Proti: 0  Zdrželi se: 0 

- Usnesení č. 4 - znovuvypsání poptávkového řízení na 
  dodavatele stavby Veřejného prostranství na Římanském  
  kopci
  Výsledek hlasování:   Pro: 7   Proti: 0  Zdrželi se: 0 

- Usnesení č. 5 - uzavření smlouvy o spolupráci při zajiš- 
  tění zpětného odběru a zařazení místa zpětného odběru 
  do obecního systému odpadového hospodářství se  
  společností eKO-KOM, a. s., se sídlem Na Pankráci  
  1685/17, 140 21 Praha 4, IČ: 25134701.
  Výsledek hlasování:   Pro: 7 Proti: 0 Zdrželi se: 0

- Usnesení č. 6  
a) Zprávu o uplatňování Územního plánu Semechnice za 
období 04/2018–02/2023 podle § 55 stavebního zákona,
b) pořízení Změny č. 1 Územního plánu Semechnice 
zkráceným postupem v souladu § 55a odst. 1 stavebního 
zákona,
c) v souladu s § 6 odst. 6 písm. b) stavebního zákona 
žádost Obce Semechnice o pořizování Změny č. 1 Územ-
ního plánu Semechnice Městským úřadem Dobruška, od-
borem rozvoje města, úřadem územního plánování,
d) pověřuje starostku obce Michaelu Vaňkovou jako 
určeného zastupitele, který bude s úřadem územního 

plánování spolupracovat v souladu s § 47 odst. 1 staveb-
ního zákona při pořizování Změny č. 1 Územního plánu 
Semechnice. 
- Usnesení č. 8 - výjimku z doby nočního klidu pro noční 
  nohejbalový turnaj dne 23. 06. 2023 a pro letní Silvestr  
  dne 22. 07. 2023, a to na dobu kratší od 2:00 do 6:00 
  hodin. 
 Počet zastupitelů se navýšil o 1 hlas, T. Suka.
   Výsledek hlasování:   Pro: 8   Proti:  0   Zdržel i se: 0

II. Neschvaluje:
- pořizování audio záznamu z jednání zastupitelstva 
  obce Semechnice.
  Výsledek hlasování: Pro schválení: 1 (Sobotka)  
  Proti schválení: 6 (Vaněk, Černík, Vaňková, Alimová, 
  Hejzlar, Kučerová)  
  Zdrželi se: 0 
- pořádání letního kina na místním hřišti. 
  Výsledek hlasování: Pro schválení: 0   
  Proti schválení: 7 Zdrželi se: 1 (Suk)

III. Souhlasí
- Usnesení č. 6 - s vyhodnocením vyjádření, stanovi- 
  sek, podnětů a připomínek podaných k návrhu Zprávy 
  o uplatňování Územního plánu Semechnice za období 
  04/2018–02/2023, vypracovaném Městským úřadem  
  Dobruška, odborem rozvoje města, úřadem územního  
  plánování dne 14. 04. 2023.
  Výsledek hlasování: Pro: 8  Proti:  0 Zdrželi se: 0

IV. Pověřuje
- Usnesení č. 7 - starostku obce zpracováním žádosti  
  o převod pozemku ve vlastnictví Úřadu pro zastupo- 
  vání státu ve věcech majetkových p. č. 620/15 
  o výměře 21 m2 na obec Semechnice.
  Výsledek hlasování: Pro: 8  Proti:  0 Zdrželi se: 0

V. Bere na vědomí (usnesení bez hlasování):
- usnesení z minulého zasedání, bez připomínek
- rozpočtové opatření č.3/2023

V Semechnicích 5. 6. 2023

Z veřejného zasedání
zastupitelstva obce ze dne

31. 5.  2023

Zastupitelstvo obce

I. Schvaluje:

- Usnesení č. 1 - program zasedání zastupitelstva. 
  Výsledek hlasování: Pro: 9   Proti: 0  Zdržel se: 0 

- Usnesení č. 2 - poskytnutí jednorázového finančního 
  daru HBC Rangers Opočno ve výši 5 000 Kč. 
  Výsledek hlasování: Pro: 9   Proti: 0 Zdrželi se: 0

- Usnesení č. 3 - zrušení poptávkového řízení  
  a oslovení nových projektových firem. 
  Výsledek hlasování: Pro: 9   Proti: 0 Zdrželi se: 0

 
II. Neschvaluje:

- výměnu stávajícího povrchu hřiště (umělá tráva) za 
plast pro potřeby hraní hokejbalu v obci.
Výsledek hlasování:   
Pro schválení: 2 (Sobotka, Sobotková)
Proti schválení:  6 (Vaňková, Alimová, Černík, Hejzlar, 
Vaněk, Kučerová)  Zdrželi se: 1 (Suk)

III. Bere na vědomí (usnesení bez hlasování):
- usnesení z minulého zasedání, bez připomínek.
- rozpočtové opatření č.4/2023.

V Semechnicích 13. 06. 2023

Z veřejného zasedání
zastupitelstva obce ze dne

12. 6.  2023
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KULTURNÍ A SPORTOVNÍ KALENDÁŘ PODZIM – ZIMA 2023

16,00 h. Přednáška 
Jiří Mach

Pá 1
prosinec

   9,00 h.  Silvestrovský pochodNe 31
prosinec

17,00 h. Rozsvěcení vánočního 
stromku u obecního 
úřadu

So 11 
listopad

15,00 h. Vítání občánkůNe 8
říjen

Ne 17
prosinec

18,00 h. Vánoční koncert v kapli

  9,00 h.  Nohejbalový turnaj  
o putovní  pohár GRAND 
PRIX Semechnice 

20,00 h. Posvícení  – zábava 
Rocksorry

So 2
září

Po 4
září

  9,00 h.  POSVíCeNí – Mše 
svatá v kapli  
s průvodem na hřbitov

12,00 h. Zlatá hodinka 
(Opočenka)

17,00 h. Taneční zábava
 (skupina Gradace)
 od 9,00 h. 
a  Václavovo kolečko
od 14,00 h

So 23
září

14,00 h.  Drakiáda  
na Římanském kopci

So 7
říjen

KOMINÍK

 Kominík z 昀椀rmy  
HABR kominictví s. r. o. 

 z Náchoda  
(jako v loňském roce)  

bude  
v Semechnicích v termínu  

18. – 19. 9. 2023.  
 

Na obecní úřad je nutné  
nahlásit počet komínů,  
které chce domácnost  

zkontrolovat.  
Hlášení o počtu komínů  

můžete zaslat na  
Semechnice@semechnice.cz,  

 
nebo telefonicky nahlásit na 

494 668 241.

           SDH Semechnice pořádá  
              29. září 2023 VÝLET 

               (Čokoládovna Vizovice, Rudolf Jelínek,  
                       Baťův kanál, pivovar Parník) 
Odjezdy:  Semechnice – u kaple v 5:40 

                  Semechnice – u školy v 5:45 

                  Semechnice – u nádrže v 5:45 

POVÍDÁNÍ O ČOKOLÁDĚ VE VIZOVICÍCH 10:00 www.cokoladovekralovstvi.cz 

(45 minut) 

Oběd ve Vizovicích – restaurace U Tonka 11:00 www.utonka.cz  

AREÁL RUDOLF JELÍNEK   12:30 www.rjelinek.cz 

(rozšířená prohlídka 90-110 minut) 

Přístav Spytihněv    16:00 

PROJÍŽĎKA LODÍ PO BAŤOVĚ KANÁLU  16:45 www.batacanal.cz 

(Spytihněv – Napajedla/Otrokovice) 

Večeře – restaurace Pivovar Parník  18:30 www.parnikpivovar.cz 

Odjezd směr Semechnice   20:30 

Cena výletu 650 Kč     Zájemci se mohou hlásit  
                                                           na obecním úřadu. 

Út 5
prosinec

 Mikulášská nadílka 
v podvečer
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Směsný a tříděný odpad v obci
Cílem obce a vlastně cílem každého z nás by mělo být, abychom zvýšili podíl TŘÍDĚNÉHO odpadu  

a co nejvíce snížili produkci SMĚSNÉHO komunálního odpadu. Tato skutečnost bude mít ještě dale-

ko větší vliv na výdaje související s odpadovým hospodářstvím v obci než dosud. Nebuďme lhostejní  
a co nejvíce třiďme. Za směsný komunální odpad si čím dál více připlatíme. Jak již bylo na jednáních za-

stupitelstva avizováno, v příštím roce nás čeká zvýšení místního poplatku, který byl dosud 500 Kč/osobu/
rok (zákonem stanovená maximální výše je 1 200 Kč/osobu/rok). Tento poplatek nebyl navyšován poslední 
4 roky. Změny budou projednávány na zářijovém zastupitelstvu obce. 

Celková částka za veškerý odpad v Semechnicích (papír, plasty, kovy, sklo, objemný, nebezpečný, ko-

munální odpad, bioodpad, textil) v roce 2022 dosáhla částky 609 155,82 Kč. Z toho 239 108 Kč se vybralo 
od občanů a 昀椀rem, které mají s obcí uzavřenou smlouvu, částku 109 517,24 Kč poskytl EKO-KOM za zpět-
ný odběr.  Obec Semechnice provozuje tříděný sběr komunálních odpadů, je zapojena do systému EKO-

-KOM. Celkem je v Semechnicích 8 stanovišť, kde můžete vytřídit odpad. Na základě tohoto smluvního 
vztahu obec získává nárok na odměnu za zajišťování zpětného odběru a následného využití odpadů z obalů. 
Odměna se vypočítává na základě pravidelného čtvrtletního hlášení. Výše odměny je závislá zejména na 
množství vytříděných odpadů, její výše roste spolu s účinností systému sběru. Odměna pomáhá snižovat 
náklady spojené s provozem systému sběru využitelných složek komunálních odpadů. 

Poslední částka ve výši 32 805,94 Kč bylo uplatněné DPH (nově od roku 2022). Celkem tedy obec 

z rozpočtu uhradila částku 227 724,64 Kč. 
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Poslední dubnový den, tak jako 
každý rok, patří jen a jen čarodějni-
cím.  Kulturní komise proto společ-
ně s hasiči uspořádala na místním 
hřišti tradiční Čarodějnický rej.  

Děti po úvodních čarodějnic-
kých tancích mohly zavítat na 
šest připravených stanovišť. Tam 
přišlo na řadu například lovení 
pavouků nebo zapamatování ča-

rodějnických pomůcek pod kou-
zelnou dekou. Děti byly za splně-
né úkoly odměněny drobnostmi  
a sladkostmi a na závěr u hoří-
cí vatry obdržely pitíčka a buřty  
k opékání. 

Tímto bych ráda poděkovala 
všem těm, co se na vystavění vat-
ry podíleli, bez vatry by to nebyly ty 
pravé Čarodějnice. 

Čarodějnice

Po Velikonocích jsme rozjeli další 
kulturní a společenské akce v obci. 
První z nich byla dobrovolnická akce 

„Ukliďme Česko“, které se účastni-
lo více než 40 sběračů odpadků po 
okolí celé naší obce. 

Za to, že jim není příroda lho-
stejná, patří velké DíKY. Týž den 

se nově konal sběr  šatstva na 
obecním úřadě. Vaší pomocí 
jsme podpořili Diakonii Broumov, 
která ošacení poskytuje lidem  
v nouzi.

Ukliďme Česko

Tradiční akce v Semechnicích
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V necelé půlce prázdnin, v so-
botu 22.7., se uskutečnil Letní Sil-
vestr. Celým večerem nás k tanci 
provázela hudební skupina z Kos-
telce nad Orlicí SONG. Pro nás 
však nejen kapela, ale i velice dob-
ří kamarádi, manželé Dušánkovi.  
S nimi jsme mohli přivítat i mladé-
ho talentovaného zpěváka Martina 
Probošta. No a co by to bylo za 
Silvestr bez půlnočního překvape-
ní. Necelých 100 účastníků se tak 
mohlo zúčastnit půlnočního sloso-
vání vstupenek a vyhrát tak jednu  
z 15 cen. 

Budu se těšit na společná se-
tkání na společenských akcích, 
které jsou naplánovány a s nimiž 
se můžete seznámit v sekci Kultur-
ní kalendář.

Michaela Alimová, předsedkyně 

                                kulturní komise

Letní Silvestr

   V neděli 11. 6. proběhlo na 
místním hřišti tradiční Pouťové 
odpoledne. Opět k nám zavítal 
oblíbený orchestr Mladý týnišť-
ský big band. Pod taktovkou 
pana Pavla Plašila jim to jako 
vždy skvěle ladilo jak k poslechu, 
tak i k tanci. Počasí nám přálo,  
a tak se stan ve sportovním klu-
bu zaplnil velmi rychle nadšený-
mi posluchači. 

Pouťové odpoledne

      O týden později, v sobotu 17.6., 
kulturní komise s řadou dobro-
volníků z obce uspořádala Po-
hádkové putování. Na děti čeka-
lo deset pohádkových stanovišť, 
kde plnily úkoly. Do pohádkové 
říše mohly proniknout například 
k Červené Karkulce, do Perníko-
vé chaloupky, na Sněžku za Kra-
konošem, vyskočit z klobouku 
Boba a Bobka anebo zavítat do 
zámku za panem králem. Cestou 
musely plnit nemalé úkoly, když 
třeba zachraňovaly kohoutka 
a nosily mu vodu. Po skončení 
všech úkolů byly ještě odměně-
ny malou opočenskou zmrzlinou 
a nakonec si mohly zařádit na 
skákacím nafukovacím hradu  
a skluzavce. 

Pohádkové putování
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   Sbor dobrovolných hasičů
Od posledního vydání zpravo-

daje se u hasičů udála spousta 
věcí. Nejprve bych začal soutěž-
ním družstvem, které se účastní 
všech kol Podorlické hasičské 
ligy. V letošním roce má liga cel-
kem 12 soutěží a momentálně je 
odběhnuto 8 kol. Každým rokem 
zde přibývá soutěžních družstev  
a tím vzniká i větší konkurence.

 Naše družstvo doznalo oproti 
minulému roku drobných změn.  
V rozjetém kalendáři soutěží jsme 
zatím celkově na průběžném  
8. místě. Náš tým má kolísavé vý-
sledky, ale za zmínku stojí 3.mís-
to ve Sněžném, nebo dvě 5.místa  
v Nahořanech, či na domácí půdě 
v Semechnicích. Náš letošní nej-
rychlejší čas však padl v Lukavi-
ci, kde jsme obsadili 6. místo s 
časem 23,74 vteřiny. Zde je vidět, 
jak je letošní ročník vyrovnaný, 
a v posledních čtyřech kolech se 
může stát ještě cokoliv. Dále jsme 
byli součástí, jako každý rok, okr-
skového kola. Tentokrát se konalo  
v Trnově na hřišti. Zde jsme zvítě-
zili (sice těšně, ale zvítězili) před 
druhými Houdkovicemi a třetí Zá-
hornicí. Putovní pohár je vystaven 
v hasičské zbrojnici.

Koncem dubna jsme na míst-
ním hasičském hřišti postavili hra-
nici na čarodějnice. Tímto bych 
chtěl všem zapojeným moc podě-
kovat za postavení a použití vlast-
ních prostředků k výstavbě krásné 
hranice. 

Koncem června jsme uspořá-
dali jedno z kol Podorlické ligy. 
Akce se vydařila, počasí bylo po 
dlouhých vedrech příjemné. Sou-
těžní družstva si to velmi užila a 
odjížděla ve výborné náladě. Celá 
akce proběhla bez jakýkoliv pro-
blémů. Na tom měla hlavní podíl 
obsluha a výborné občerstvení. 
Tímto velký dík všem. 

V červenci se uskutečnil den 
otevřených dveří v hasičárně. 
Naše auto nebylo součástí dne, 
protože bylo zapůjčeno na dětský 
hasičský tábor na Záhornici. I tak 
si myslím, že všichni zúčastnění si 
tento  den užili.

V letošním roce nás čekají  
i další akce, jejich shrnutí uvedu 
až v dalším vydaní Semechňáku.

Na závěr mi dovolte zmínit 
jednu velmi smutnou zprávu. 
Náš sbor navždy opustil dlouho-
letý člen, pan Václav Štěpánek. 
Ve sboru aktivně působil 48 let.  

V mládí se aktivně zapojoval do 
různých soutěží a akcí. V roce 
2005 byl hlavním iniciátorem zno-
vuzaložení mladého soutěžního 
družstva, které běhá dodnes. Kaž- 
dý rok opravoval střechu na ha-
sičské zbrojnici a vždy byl v dobré 
náladě. Naše řady opustil z pozice 
místostarosty sboru dobrovolných 

hasičů.  Věnujme mu společně ti-
chou vzpomínku. 

      
      David Valášek, velitel SDH

Koncem  měsíce května jsme  
s partou pardubických fa-
noušků jeli podpořit naše ho-
kejisty na Mistrovství světa  
v ledním hokeji do lotyšské Rigy. 
Shlédli jsme 5 zápasů mistrovství  
z toho 3 zápasy našich hrá-
čů. Byli jsme nadšeni atmo-
sférou fanoušků všech ná-
rodností. Setkali jsme se  
i s hráči našeho národního týmu. 
Škoda jen, že jejich hra a výsled-
ky nebyly optimální. Doufáme, 
že na dalším mistrovství světa 
(v roce 2024 v Praze) budeme 
úspěšnější.

Za pět dnů jsme si celkem 
podrobně prohlédli hlavní město  
Lotyšska, Rigu. Byli jsme mile 
překvapeni krásou tohoto velko-
města. Všude spousty zeleně, opravených památek, parků, vlídní obyvatelé. Výlet do této destinace 
můžeme vřele doporučit. Už se těšíme na další mistrovství světa.

            Zdeněk Bendzo, Radek Hejzlar, Josef Hejzlar

Fandili jsme na  
mistrovství světa
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Ze sportu
První květnovou sobotu jsme 

pořádali naši tradiční akci, a to již 
32. ročník pochodu kolem Semech-
nic. I v letošním roce jsme dosáhli 
na 昀椀nanční podporu od České unie 
sportu v rámci programu „Sportuj 
s námi“.  Z tohoto důvodu měla 
mládež a děti vstupné zdarma. Pro 
účastníky byly tentokrát připraveny 
dvě trasy různé délky s možností 
občerstvení na Bašáku a rozhled-
ně Osičině. V cíli pochodu jsme 
připravili na místním hřišti táborák 
a buřty na opékání. Celou akci pro-
vázelo příjemné jarní počasí a tak 
ti, co se nezúčastnili, mohou jen 
litovat. 

Další námi pořádanou akcí byl 
noční nohejbalový turnaj trojic, kte-
rý proběhl v pátek 23. června. Do 
Semechnic přijelo 13 týmů, ty byly 
rozlosovány do dvou skupin. Dle 
umístění ve skupinách byly jed-
notlivé trojice nasazeny do čtvrt昀椀-
nále. Po úspěšném semi昀椀nále se 
o vítězství v turnaji utkaly týmy 
Semechnice X a Kořist. Vítězství 
v turnaji vybojoval domácí tým 

Semechnice X. Na druhém místě 
skončilo mužstvo Kořist. Jako třetí 
se umístil tým Valdagang (níže na 
fotogra昀椀ích zleva doprava). 

Nohejbalový tým Semechnic se 
zúčastnil velmi kvalitně obsazené-

ho srpnového turnaje v Černčicích. 
Ve složení Pavel Žid, Radovan 
Páv a David Valášek v konkuren-
ci 12 mužstev tento turnaj vyhráli.  

V semi昀椀nále vyřadili Černčice A 
a ve 昀椀nále Černčice B. Konečné 
pořadí turnaje: 1. Semechnice,  
2. Černčice B, 3. Černčice A,  
4. Černčice C, 5. Černčice D,  
6. Velichovky, 7. Rychta Nové 
Město n. M., 8. Sokol Opočno.

A na závěr tohoto příspěvku 
bych chtěl všechny občany pozvat 
na posvícenskou sobotu 2. září, 
kdy nejprve od 9. hodiny proběhne 
35. ročník nohejbalového turna-
je GRAND PRIX  SeMeCHNICe  
a od 20:00 hod. taneční zábava se 
skupinou ROCKSORRY.

           Václav Vaněk, předseda  
                    TJ Sokol Semechnice
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Královéhradecký kraj ocenil 
osoby a obce za obnovu pamá-
tek v regionu. Cenu Hereditas 
obligat získali majitelé zámku  
v Hořiněvsi, městys Pecka za 
obnovu Mariánského sloupu, 
obec Semechnice za opravu 
tamní kaple Panny Marie Bolest-
né a Jan Slavík za popularizaci 
památkové péče.

V kategorii Záchrana neprohlá-
šené památky ocenil kraj obec Se-
mechnice za opravu kaple Panny 
Marie Bolestné.

Tato stavba tvoří dominan-
tu obce už od roku 1892. Kaple 
vznikla díky 昀椀nančním a materiál-
ním příspěvkům místních obyvatel,  
a také v dalších letech ji místní 
usedlíci udržovali. Jednoduchá 
stavba zakončená v průčelí pseu-
dorenesančním volutovým štítem 
skrývá v interiéru oltář s vyob-
razením Bolestné Panny Marie 
pod křížem. V minulém roce obec 
uskutečnila kompletní obnovu kap-
le, včetně jejího interiéru. Odborní-
ci opravili staré harmonium, které 

bylo dříve mimo provoz. Každoroč-
ní posvícení, konané první zářijo-
vý týden, dokazuje pevné spojení 
místních obyvatel s touto maleb-
nou stavbou.

„Kaple prošla poměrně rozsáh-
lou rekonstrukcí, na kterou jsme 
pyšní. O práci se zasloužil býva-
lý pan starosta. V loňském roce 
jsme slavili 130 let od vysvěcení 
kaple a došlo znovu k požehnání  
a posvěcení. Pro mě je kaplička už 
od útlého dětství opravdu důleži-
tá semechnická dominanta,“ řekla  
k místní kapli starostka obce Mi-
chaela Vaňková.    Z tiskové zprávy 
Královéhradeckého kraje

Dědictví zavazuje: Královéhradecký kraj 
ocenil osoby a obce za obnovu památek

Firmou roku 2022 Královéhradec-
kého kraje v kategorii OSVČ v rámci 
ocenění Krajské hospodářské komo-
ry se stal Jan Šauer ze Semechnic. 

Jeho rodinná 昀椀rma, dnes známa 
pod obchodním jménem ŠAUeR 
– TURBO – eNeRGO – SeRVIS, 
zaměstnává přes 10 zaměstnan-
ců. Tento dynamický podnik působí  
v oblasti automobilového a agro sek-
toru, vodních elektráren a lodních 
pohonů. Firma dále spolupracuje  
s okolními průmyslovými podniky  
a nabízí širokou paletu služeb, včet-
ně výpalků CNC plazmou, soustru-
žení, frézování a broušení. Inova-
tivní nástřiky speciálních pryžových, 
keramických a pokovovacích tech-
nologií jsou další specialitou 昀椀rmy, 

jež posiluje její pozici na trhu. Nejno-
vějším příspěvkem k rozvoji 昀椀rmy je 
12 metrů dlouhá tryskárna a plazmo-
vá metalizace. 

Firma Jan Šauera je ak-
tivní nejen v České republice  
a na Slovensku, ale své strojní zaří-
zení dodává i do Velké Británie, což 
zdůrazňuje její mezinárodní dosah  
a konkurenceschopnost. 

A jaké je tajemství úspěchu Jana 
Šauera? 

Zajímavý podcast je na
https://soundcloud.com/na-komoru/

osvc-roku-2022-jan-sauer
Videomedailonek je ke zhlédnutí 

na webu Semechnic
https://www.semechnice.cz/

fotogalerie/videogalerie/

Prestižní ocenění pana Jana Šauera a jeho 昀椀rmy



Stránka 11ROČNíK XXVII, ČíSLO 2

Odpověď na „Slovo opozičních zastupitelů“ z minulého čísla zpravodaje

Protože jsem byl u zrodu myš-

lenky realizace odpočinkové zóny 
na Římanském kopci, vyjadřuji se 
k Vašemu názoru v minulém čísle 
obecního zpravodaje.

Když bylo toto místo určeno naří-
zenou zástavbovou studií v novém 
územním plánu obce k realizaci 
veřejného prostoru, požádal jsem 
o radu paní architektku Lídu Míko-

vou (roz. Huškovou). Lída je místní 
rodačka, má proto k obci náležitý 
osobní vztah. Při společné prohlíd-

ce místa samotného jsem pochopil 
výjimečnost místa, jeho genius loci. 
Proto když navrhla zónu v podobě 
římského osídlení (dle Římanské-

ho kopce), věděl jsem, že jdeme 
správnou cestou. Napadlo mě  
i budoucí propojení nové zástavby 
směrem k pomníku padlých a tím 
vytvoření malého okruhu středem 
obce (kaple, odpočinková zóna, 

pomník padlých, budova obecního 
úřadu, sportovní areál). Proto také 
obec vykoupila a směnila na tuto 
realizaci vhodné pozemky. V za-

čátcích se zde může zřídit třeba jen 
pěšina pro chodce z Římanského 
kopce k pomníku. 

Vy však uvádíte kompromisní 
umístění za obecní stodolou (mi-
mochodem výši její ceny, za kterou 
ji obec vydražila, navrhl a odsouhla-

sil nynější opoziční zastupitel), kde 
se nyní nalézá hasičské sportoviš-

tě. Zde je vše pro tyto účely hasičů 
připraveno – vydlážděna plocha 
s odvodněním, přívod elektrické 
energie, vody ze studně apod. Při 
koupi stodoly se uvažovalo i o je-

jím budoucím využití právě pro 
hasičské účely, tj. garáže, zázemí, 
skladovací prostory, neboť stávají-
cí budova hasičské zbrojnice je již 
nedostačující. Proto nechápu, kam 

byste umístili tento zařízený hasič-

ský prostor (dnes zde cvičí několik 
sborů). Snad na Římanský kopec? 
Odpočinková zóna a sportoviště 
jsou úplně rozdílná místa cílená na 
rozdílnou skupinu lidí.

Též správně uvádíte zvyšující 
se cenu díla. Ta se však při dneš-

ní vysoké in昀氀aci bude navyšovat 
neustále. Čím déle budete váhat  
s realizací, tím bude stavba dražší. 
Ve zmíněném článku také uvádíte 
případnou návštěvu turistů v obec-

ní hospodě, když by byla odpočin-

ková zóna hned vedle. Kdybyste 
však alespoň občas zmíněné za-

řízení navštívili, zjistili byste oteví-
rací dobu, která je úterý až sobo-

ta od 17:00 hodin. V této době už 
moc turistů nechodí, ti si většinou 
vyšlápnou již v ranních hodinách.

Zdeněk Bendzo, bývalý starosta

Vinice v Semechnicích, a proč ne? 
Víno má velmi dlouhou historii a je 
jedním z nejstarších známých nápojů 
lidstva. Nejstarší důkazy o pěstování 
hroznů vína jsou staré 14 000 let a po-
cházejí z oblasti Ženevského jezera. 

V průběhu dobývání jednotlivých 
území Římany se réva rozšířila do 
dalších oblastí. Začátkem našeho leto-
počtu se víno začíná pěstovat i na jiho-
východní Moravě. Z historie je známo, 

že kníže Svatopluk daroval víno z Vel-
ké Moravy knížeti Bořivojovi do Čech. 
Kněžna Ludmila zakládá vinohrady  
v okolí Mělníka. Za Karla IV. byly do 
Čech dovezeny kvalitní odrůdy z Fran-
cie. Porýní a Praha byly tehdy se 700 
hektary vinic centrem vinohradnictví. 

Každoročním oteplováním planety 
se posouvá čára pěstování teplomil-
nějších rostlin i do našich končin. Proto 
bylo vysazeno 116 hlav vinné révy v 
naší obci na jihozápadní straně Říman-
ského kopce nad novou zástavbou.

Pod odborným vedením vinařského 
odborníka pana Ing. Vladimíra Laudy 
byly semechnickými občany (fotogra-
昀椀e na titulní stránce) vysazeny odrů-
dy bílého vína Prim, červené odrůdy 
Moldava, několik hlav odrůdy Kadar-
ka a několik hlav  neznámé odrůdy  
z Ukrajiny. Vlastnoručně vypěstova-
né sazenice dodal pan Ing. Vladimír 
Lauda a několik hlav jsem dodal i já. 
Doufejme, že na půdě Římanského 
kopce se bude vinohradu dařit. 

Zdeněk Bendzo

Vinice na Římanském kopci
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Obecní knihovna
Krásný letní den, drazí 

čtenáři.
Léto se nám pomalu chýlí 

ke konci, blíží se nám podzim  
a s ním sychravé večery, kte-
ré vybízejí k času stráveném  
s dobrou knihou. Naše 
knihovna může takové knihy 
nabídnout. Máme na výběr 
z mnoha knih, které máme 
zapůjčené z opočenské 
knihovny, a z mnoha našich 
vlastních knih, které jsme  
v nedávné době rozšíři-

li o několik nových titulů.  
Z nich mohu jmenovat napří-
klad nejnovější knihu Aleny 
Mornštajnové Les v domě, 
knihy od Jennifer Probstové 
Italské léto a Tajné milost-
né dopisy Olivie Morettiové 
nebo knihu od spisovatelky 
Lenky Potůčkové Návrat 
nežádoucí, která vypráví  
o poválečném osudu mladé 
zdravotní sestřičky. Dále 
na vás čeká novinka od 
novináře a spisovatele Jo-

sefa Klímy Sedm schodů  
k moci, která je inspirovaná 
českým politickým prostře-
dím. Mezi novými kniha-
mi  je i jedna dětská kníž-
ka, a sice Pohádky z Čech  
a Moravy. Jsem si jistá, že 
každý si v naší knihovně 
vybere knihu podle svého 
gusta. Přijďte se podívat 
a vybrat si. Budeme se na 
vás těšit každé pondělí. 
 
Michaela Peřinová, knihovnice

Z obecní  kroniky
BENÁTSKÁ NOC V SEMECHNICÍCH

Výrazem „benátská noc“ 
se označuje noční slav-
nost v přírodě, zpravidla 
spojená s ohňostrojem. 
Víte, že byla i v Semech-
nicích? Dočetla jsem se  
o tom v zápisech prvního 
obecního kronikáře p. Rat-
houského. Nechám tedy 
mluvit kroniku:

„24. května 1931 pořá-
dal zdejší Sbor dobrovol-
ných hasičů benátskou noc 
na semechnickém rybníce. 
Slavnost začala odpoledne 
ve 2 hodiny, kdy 24 členná 
opočenská kapela dovedla 
starostu hasičského sbo-
ru p. Karla Rathouského 
na hráz rybníka, kde ihned 
začal promenádní koncert. 
Při něm se vozilo obecen-
stvo na čtyřech loďkách a 
jedné pramici po rybníce. 
Asi ve třetině rybníka byl 
postaven ostrov, restau-

račně zařízený, na který 
se mohlo pohodlně umístit 
60 osob. Na hrázi byly po-
staveny různé atrakce jako 
kolo štěstí, střelnice, bufet, 
kavárna, dále pak velké po-
dium se střechou pro kape-
lu, dvoje uzenářství (Mádr 
a Hrnčíř), pivnice (Fabian 
a Machač) a trafika. V půl 
deváté večer byly prove-
deny na ostrově tance víl 
ozařovaných bengálem, při 
čemž neustále jezdily po 
vodě loďky opatřené lam-
piony. Hráz byla osvětlena 
elektricky. Proud byl zave-
den pomocí sloupového ve-
dení ze statku Josefa Dvo-
řáka. Na síť bylo zavěšeno 
100 kusů různobarevných 
žárovek. Na drátech po-
dél rybníka byly pověšeny 
lampiony. Obraz, který toto 
osvětlení způsobovalo, byl 
vskutku nádherný. Pest-

rost barev elektrických žá-
rovek v krásné jarní noci 
za klidné vodní hladiny 
odrážela se divukrásně.  
V 9 hodin večer byl vypuš-
těn ohňostroj pod vede-
ním pyrotechnika drogisty  
z Dobrušky p. Kňourka. 
Na hrázi se shromáždilo 
ohromné množství obe-
censtva, které nemohla 
hráz ani pojmout. Dospě-
lí platili vstupné 5 Kč, děti 
měly vstup zdarma. Celko-
vý příjem činil 15 781 Kč. 
Hrubý zisk byl tak velký,  
že nikdo z pamětníků ne-
pamatoval větší. Po skon-
čení ohňostroje u rybníka 
byla uspořádána taneční 
zábava v sále Josefa Ma-
chače. Byl tam takový ná-
val, že více než polovina lidí  
se do sálu vůbec nedostala.“ 
 
Stanislava Tláskalová, kronikářka


